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Verslag van het kennismakingsgesprek tussen de colleges van de gemeenten Haren 
en Tynaarlo dd. 27 oktober 2014 
 
Aanwezig: 
Het college van Tynaarlo

 

: waarnemend burgemeester P. Adema, wethouder N. Hofstra, 
wethouder M.A. Engels-van Dijk, wethouder T.J. Wijbenga, wethouder H. Berends, 
directeur/gemeentesecretaris J.Th. van Nieukerken 

Het college van Haren

 

: waarnemend burgemeester J.G. Vlietstra, wethouder M. Verbeek, 
wethouder M.J. Sloot, wethouder P.A. Lambeck en directeur/gemeentesecretaris M.P. de 
Wilde 

Verstuurd aan:  Colleges Tynaarlo en Haren 
 
_________________________________________________________________________ 
 
Ter kennismaking vindt een voorstel rondje plaats. 
 
 
Samenwerking Haren/Tynaarlo 
Vlietstra schetst een korte terugblik op het traject Bestuurli jke Toekomst Haren (BTH) en 
de gesprekken met Tynaarlo. Het laatste gesprek met Tynaarlo over dit onderwerp was 
in september 2013. Daarna vond een burgerraadpleging plaats, en werd de optie Haren/ 
Groningen/Ten Boer afgewezen. De gemeenteraad heeft in april 2014 een procesaanpak 
vastgesteld met inzet burgers. Er is in dit kader een gesprek geweest met Ten Boer en  
Groningen; Gorecht volgt nog. Haren wil graag weten hoe Tynaarlo hier tegen aan kijkt.  
 
Verbeek is nu portefeuil lehouder BTH. Hij geeft aan hoe het traject is opgepakt na 24 
april 2014. De variant zelfstandigheid is ook weer terug op de agenda, daarnaast zijn 
alle opties weer open. Verbeek geeft uit leg over de Large scale intervention, 
argumentatiekaart en open Space dagen. In januari 2015 zal de raad een beslissing 
nemen. Verbeek weet nog niet of raad weer een referendum of burgerraadpleging wil.   
 
Wanneer Haren met Tynaarlo zou samenwerken gaat het niet alleen om Tynaarlo maar 
een groter aantal gemeenten, dit is anders dan wanneer Haren met Groningen en Ten 
Boer zou samengaan. Haren is dit moment gericht op Groningen vooral wat betreft 
sociaal domein, veil igheid. 
Haren vraagt zich af of Tynaarlo nog steeds niet genezen is van de vorige herindeling? 
Veel Harenaren willen zelfstandig bli jven.  
Met de provincie Groningen is de afspraak vóór 1-1-2015 een beslissing te nemen, maar 
Haren wil meer t i jd nemen, en uiterl i jk 1-2-2015 beslissen. Dit moet nog met de raad en 
provincie worden besproken.  
 
Verbeek vraagt hoe Tynaarlo aankijkt tegen de variant Haren/Tynaarlo, en vraagt waar 
Tynaarlo zelf mee bezig is. 
Sloot vult aan: is er samenwerking mogelijk op andere terreinen, zonder dat bestaande 
samenwerkingsverbanden op de schop gaan. 
 
Adema gaat in op het standpunt van Tynaarlo. Haren en Tynaarlo hebben vaker hierover 
aan de tafel gezeten, er waren wat bewegingen, en Haren heeft zich uitgesproken voor 
Groningen en Ten Boer. De bevolking van Haren heeft zich uitgesproken tegen dat 
voorgenomen besluit. Tynaarlo heeft niet zoveel zin om weer een traject in te gaan. 
Haren moet uitvinden waar hun hart l igt en waar Haren op wil aansturen. 
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Hofstra heeft het gevoel dat Haren wacht op wie het meeste biedt voor Haren. 
Verbeek zegt dat er nog geen college standpunt is. Verbeek heeft het l iever over de 
inhoud en niet over structuren. Denkt dat Haren zelfstandig zou kunnen bli jven en dan 
rol kan spelen in regio Groningen-Assen. Maar dat is zijn privé mening, niet een college 
standpunt.  
Sloot sluit zich hierbij aan. Is voor zelfstandigheid met samenwerkingsverbanden. Haren 
kan dan meer bereiken in de regio Groningen-Assen. Ook dit is een privé mening. Voor 
beiden geldt: eerst alle informatie en bewoners betrekken en dan voorstel naar raad.  
 
Adema wil scherp de uitgangsposit ie op tafel leggen. Alle opties l iggen in feite nog 
steeds op tafel. 
Vlietstra zegt dat parti jen elkaar gevonden hebben op proces, maar niet op de inhoud. 
 
Engels vraagt: Hoe kijkt provincie aan tegen zelfstandigheid? 
Verbeek antwoordt: Provincie wil dat niet. De provincie wil geen muurbloempjes.  
Adema geeft aan dat de provincie kan ingrijpen als Haren als enige overbli j f t . 
 
Lambeck zegt dat Haren eerst gaat kijken wat ons probleem is en wat sluit daar op aan. 
Er is veel informatie zoals de Harense SWOT. Daar komen problemen naar voren, maar 
ook goede zaken. Bezuinigingen zie je ook in Tynaarlo. Haren moet veel inhuren. 
Zelfstandigheid prima, maar er moeten wel veel constructies rondom samenwerking zijn, 
of inhuren. Staat Tynaarlo daar voor open? 
Adema zegt dat het geen logische keus is om over de provinciegrens te kijken voor 
samenwerking. 
 
Lambeck denkt aan ICT, juridisch. Is die behoefte er in Tynaarlo? 
Adema zegt dat herindeling helemaal niet speelt in Tynaarlo. Voor het college van 
Tynaarlo is er geen reden op zoek te gaan naar een partner. Tynaarlo wil daarom eerst 
een antwoord van Haren en dan gaan ze daar op reageren, als het r ichting Tynaarlo zou 
zijn. 
 
Op dit moment heeft Tynaarlo een 'samenwerking met de Drentse Aa gemeenten' 
rondom: 
- belastingen 
- inkoop 
- onderzoek andere terreinen, o.a. ICT 
Binnen de provincie Groningen bestaan al diverse samenwerkingsverbanden, is het dan 
logisch om over de grens te kijken, vraagt Adema af. In de raad van Tynaarlo is wel de 
vraag gesteld: stel Haren komt met die vraag, is het dan mogelijk? Tynaarlo vindt dat 
Haren dan wel op een ri jdende trein stapt. Tynaarlo schuift niet zomaar de samenwerking 
met Assen en Aa en Hunze opzij. 
In de 'samenwerking Drentse Aa' is de situatie van Haren wel aangekaart. Gezegd is dat 
dit, juist in geval van een samenwerking tussen Tynaarlo en Haren, lastig zou kunnen 
zijn. Binnen het samenwerkingsverband zou het samenwerkende Tynaarlo/Haren een 
'vreemde eend in de bijt '  worden. Haren sluit zich immers bij deze optie niet primair aan 
bij het samenwerkingsverband Drentse Aa, maar bij Tynaarlo. In geval van een 
heringedeelde Drentse gemeente Tynaarlo/Haren, zou inpassing in een samenwerkings- 
verband als Drentse Aa gemakkeli jker zijn. 
 
In het college van Tynaarlo is samenwerking en herindeling met Haren ook besproken. 
Er is off icieel geen standpunt op samenwerking of herindeling ingenomen, omdat 
Tynaarlo verwacht dat Haren eerst zelf met een uitspraak komt. Dan weet je dat je 
ergens over praat. Een eventuele keuze zal ook zeker met de raad besproken moeten 
worden. 
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Voor Tynaarlo is een herindeling of noodzaak daartoe niet aan de orde; Tynaarlo staat er 
als gemeente robuust voor. Een aantal taken is soms kwetsbaar en daar zoekt Tynaarlo 
een oplossing voor. Dat gaat om bedrijfsvoering en niet om beleid. Sociaal domein is net 
als in de provincie Groningen apart geregeld in Drenthe: jeugdzorg met alle twaalf 
gemeenten, WMO met vijf  gemeenten, participatie met drie gemeenten, de RUD is 
provinciaal geregeld. 
 
Engels zegt dat op korte termijn geen sprake is van opschaling. Stel dat op lange termijn  
bijvoorbeeld de vorming van landsdelen plaatsvindt, dan zou opnieuw gekeken kunnen 
worden wat wenseli jk wordt geacht. Een zonale opschaling zou dan een strook tussen 
twee provincies kunnen vormen.  
 
Berends vraagt hoe Haren sociaal domein heeft geregeld? 
Verbeek geeft aan dat dit binnen de provincie Groningen is georganiseerd: 
- WMO met 22 gemeenten 
- jeugd met 23 gemeenten en gezamenlijke inkoop organisatie opgezet 
 
Adema zegt: 
- samenwerking Drentse Aa is geen optie voor opgaan in Assen wat Tynaarlo betreft ; 
-  Van Tynaarlo hoeven we het niet over herindeling te hebben; 
- als het wel zou moeten dan zal groene long de voorkeur hebben, maar dat is in de 
wandelgangen; 
- dus: Haren moet een robuuste keuze maken en daarna met Tynaarlo om de tafel. 
 
Hofstra zegt: 
- Haren zou passen in de visie van Tynaarlo, zoals Noordenveld er ook in zou passen; 
- Groene long; 
- Tynaarlo heeft geen noodzaak (geen probleem), Tynaarlo werkt al samen, dat is een 
r i jdende trein. 
 
Adema zegt dat een samenwerking met Tynaarlo wel een stukje complexiteit r ichting 
Assen en Aa en Hunze zal geven. Het zal wel reactie oproepen als het herindeling of 
samenwerking met Haren zou worden. 
 
Lambeck vraagt waarom Tynaarlo niet met Assen zou willen samengaan? 
Engels antwoordt dat het gaat om hetzelfde sentiment als Haren met Groningen: 
inwoners wil len niet naar 'de stad'. 
 
Adema vult aan: Assen niet nog groter maken. 
Adema vat samen:  
Voor herindeling is geen aanleiding. Er is ook geen discussie over het onderwerp. 
Tynaarlo werkt samen met anderen om kwetsbaarheden op te lossen. Mocht er een 
verzoek komen dan gaan ze het gesprek aan en komen ze met een formele reactie. 
Haren kan een goede aanvull ing zijn op Tynaarlo. Maar Haren moet met een concrete 
vraag komen. 
Een vraag naar herindeling betekent: groene long, aansluiten. De groene long; hier zijn 
al drie Drentse gemeenten bij betrokken dus dan is het meest logisch dat het Drenthe 
gaat worden voor de nieuwe gemeente Haren/Tynaarlo, en niet Groningen. 
 
Een vraag naar samenwerking betekent: complicatie met andere gemeenten, omdat het 
over de provinciegrens heen gaat. Dan gesprek aangaan en kijken naar wat levert het 
ons en wat kost het ons, omdat alle bestaande samenwerkingsverbanden nu binnen de 
eigen provincie zijn. Bij een herindeling over de provinciegrens heen, nemen provincies 
het direct over. Dus zo lang mogelijk proberen de regie bij de gemeenten zelf te houden. 


